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PROTOKÓŁ Nr XVII/2015 

z przebiegu obrad Rady Gminy Leszno 

w dniu 16 grudnia 2015 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Lesław Kuczyński otworzył o godzinie 17:35 obrady XVII 

sesji Rady Gminy Leszno w dniu 16 grudnia 2015r. Powitał p. Wójta Andrzeja Cieślaka, 

Zastępcę Wójta p. Grzegorza Banaszkiewicza, p. Halinę Dańko – prawnika, p. Skarbnik – 

Urszulę Jeziorską, panią z obsługi Rady, radnych, sołtysów i przybyłych mieszkańców 

gminy. Szczególne powitał p. Elżbietę Lipińską, która została nowym sołtysem w 

Gawartowej Woli.  

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma jakieś uwagi do 

proponowanego porządku obrad? 

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy poprosił o wykreślenie pkt. 13 z porządku obrad 

dotyczącego udzielenia dotacji w 2015r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków oraz o dodanie dwóch uchwał do 

porządku obrad, przy czym o wprowadzenie pierwszej dotyczącej zapewnienia wspólnej 

obsługi finansowej dla jednostek organizacyjnych Gminy Leszno, Wójt wystąpił w terminie 

na 7 dni przed sesją, więc jest już w porządku obrad, oraz drugiej zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po wprowadzeniu 

zmian: 

1. Otwarcie posiedzenia; 

2. Przyjęcie porządku obrad; 

3. Przyjęcie protokołu Nr XV/2015 z przebiegu obrad Rady Gminy Leszno w dniu                       

28 października 2015 r.; 

4. Interpelacje radnych; 

5. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Leszno projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2022; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 

2016-2022; 

7. Odczytanie projektu Uchwały Budżetowej na rok 2016; 

8. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Leszno projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok; 

9. Odczytanie opinii Komisji ds. Rozwoju Gospodarczego, Zaopatrzenia i Budżetu 

Gminy; 

10. Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej; 

11. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2016; 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 

2015; 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji i liczby punktów                         

za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia                          

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
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prowadzonych przez Gminę Leszno z udziałem kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem szkoły; 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej dla jednostek 

organizacyjnych Gminy Leszno; 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy Leszno w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych; 

16. Odpowiedzi na interpelacje radnych; 

17. Sprawy różne; 

18. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący poddał zmieniony porządek obrad pod głosowanie. 

Rada Gminy stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła porządek 

obrad.  

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, gdyż na sali 

obrad obecnych jest 13 radnych.   

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu Nr XV/2015 z przebiegu obrad Rady Gminy Leszno  

w dniu 28 października 2015 r.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub 

zastrzeżenia do protokołu? 

Nikt nie wniósł uwag, więc Przewodniczący poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Rada Gminy stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła protokół                 

Nr XV/2015 z dnia 28 października 2015r.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 4 

Interpelacje radnych 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jakieś interpelacje?  

Nikt nie zgłosił interpelacji.  

 

Ad. 5 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Leszno projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2022 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr Pł.428.2015 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 10 grudnia 2015r. 

Zaznaczył, że opinia jest pozytywna.  

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno 

na lata 2016-2022 

 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania do tej 

uchwały? 
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Pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”,  

0 „wstrzym. się” podjęła Uchwałę XVII/100/2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Leszno na lata 2016-2022.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady Gminy stwierdziła, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie.   

Ad. 7 

Odczytanie projektu Uchwały Budżetowej na rok 2016 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady odczytał projekt Uchwały Budżetowej na rok 

2016. 

 

Ad. 8 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Leszno projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok 

 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr Pł.429.2015 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 10 grudnia 2015r.  

 

Ad. 9 

Odczytanie opinii Komisji ds. Rozwoju Gospodarczego, Zaopatrzenia i Budżetu Gminy 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji Budżetu z dnia 7 

stycznia 2015r.  

Ad. 10 

Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają pytania dotyczące 

budżetu na rok 2016? 

Pan Krzysztof Lipiński – radny powiedział, że nie mógł uczestniczyć w posiedzeniach 

Komisji, podczas których budżet był omawiany, więc chciałby się dowiedzieć, czy zadania, 

które nie zostały wpisane do budżetu, a znalazły się we wnioskach radnych mają szansę 

zostać zrealizowane w przyszłym roku? 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady powiedział, że budżet jest ograniczony, 

dlatego wchodzą zawsze zadania już rozpoczęte lub mające szansę na refundację, natomiast 

pozostałe zadania czekają w kolejce.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Ad. 11 

Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2016 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady powiedział, że uchwała została już odczytana 

w pkt. 7, więc poddał uchwałę pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”,  

0 „wstrzym. się” podjęła Uchwałę Budżetową Gminy Leszno na rok 2016;                                       

Nr XVII/101/2015 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie.   
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2015 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady poprosił, Panią Skarbnik o krótkie 

przypomnienie, czego dotyczą zmiany wprowadzane do budżetu gminy na rok 2015.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik powiedziała, że do Uchwały Budżetowej wprowadzane 

zostały zmiany po stronie dochodów i wydatków budżetu. Poinformowała, że dochody 

budżetu zwiększa się o kwotę 104.820,00 zł oraz zmniejsza o kwotę 99.318,02 zł, czyli po 

zmianach ustala się dochody budżetu w łącznej wysokości 39.095.385,68 zł. Następnie p. 

Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany wprowadzone po stronie dochodów na podstawie 

uzasadnienia do uchwały oraz części tabelarycznej.  

Po omówieniu dochodów poinformowała, że wydatki budżetu zwiększa się o kwotę 

153.151,00 zł oraz zmniejsza się o kwotę 147.649,02 zł, czyli po zmianach ustala się wydatki 

budżetu w łącznej kwocie 40.388.332,93 zł. Następnie szczegółowo omówiła naniesione 

zmiany w wydatkach budżetu gminy w poszczególnych działach i rozdziałach na podstawie 

uzasadnienia i załączników do uchwały.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania do 

przedstawionych zmian. 

Nikt nie wniósł uwag, więc przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę   Nr XVII/102/2015 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 

2015.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji i liczby punktów                         

za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia                          

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 

prowadzonych przez Gminę Leszno z udziałem kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem szkoły  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania do tego 

projektu uchwały? 

 Pytań nie zgłoszono, więc przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał 

uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XVII/103/2015 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji i liczby punktów za 

poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę 

Leszno z udziałem kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły. 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie.  
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Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej dla jednostek 

organizacyjnych Gminy Leszno  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady powiedział, że ten projekt uchwały został 

dokładnie omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, a następnie zapytał, czy radni mają 

pytania w przedmiotowym temacie? 

Pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał 

uchwałę pod głosowanie. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XVII/104/2015 w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej dla 

jednostek organizacyjnych Gminy Leszno 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie.  

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy Leszno w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady powiedział, że konieczne jest wprowadzenie 

niewielkich zmian do uchwały, która została podjęta na ostatniej sesji rady, po czym odczytał 

uzasadnienie do projektu uchwały.  Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do 

tej uchwały? 

Pytań nie zgłoszono, więc przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XVII/105/2015 zmieniającą uchwałę Rady Gminy Leszno w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie.  

 

Ad. 16 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Nie było odpowiedzi.  

Ad. 17 

Sprawy różne 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady zapytał, kto chciałby zabrać głos w sprawach 

różnych?  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt podziękował za podjęcie uchwały budżetowej na 2016r. 

Szczególnie podziękował p. Skarbnik, za ogrom włożonej pracy w przygotowanie budżetu, 

gdyż opracowanie tego dokumentu to praca kilku osób przez okres ok. miesiąca. Powiedział, 

że nigdy nie udało się jeszcze zawrzeć w budżecie wszystkich wniosków składanych przez 

radnych, sołtysów, mieszkańców i organizacje społeczne. Stwierdził, że wszystkie wnioski 

wielokrotnie przekraczają możliwości budżetu, dlatego trzeba było się na coś zdecydować                

i wybrać zadania do realizacji w przyszłym roku. Zaznaczył, że wybrane zostały te 
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najpilniejsze do realizacji, najważniejsze dla mieszkańców i uzasadnione ekonomicznie, 

natomiast nie przekreśla to możliwości zrealizowania zadań niezapisanych w budżecie. 

Powiedział, że w ciągu roku budżet jest raczej zwiększany i istnieje wówczas szansa na 

wprowadzenie nowych zadań. Zaznaczył, że pierwsze dodatkowe środki powinny pojawić się 

w marcu po przeprowadzeniu bilansu za rok 2015.  Powiedział, że będzie starał się 

wprowadzać do budżetu sukcesywnie zadania, które nie zostały zapisane w pierwotnej wersji 

tego dokumentu, a które zostały zgłoszone we wnioskach.  

Pan Dariusz Iwanek – mieszkaniec wsi Wyględy powiedział, że chciałby zadać kilka pytań w 

kierunku Państwa radnych i Pana Wójta, które nasunęły się po przeanalizowaniu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz budżetu na rok przyszły. Zostały zadane następujące pytania:  

 Zapytał o realizację zadania polegającego na budowie kanalizacji we wsi Wyględy? 

  Zapytał, dlaczego przyłącza wodociągowe nie są realizowane na bieżąco ( gdyż 

niektórzy mieszkańcy czekają kilka lat na wodę z gminnego wodociągu), oraz 

dlaczego na ten cel nie są pozyskiwane dotacje unijne? 

 Powiedział, że planowane jest wydawanie środków z budżetu gminy w przyszłym 

roku na utwardzanie dróg nieprzelotowych. Zapytał, dlaczego w Wyględach drogi 

przelotowe, z których korzysta naprawdę dużo mieszkańców, w dalszym ciągu nie 

zostały przewidziane do trwałego utwardzenia? 

 Stwierdził, że władze gminy dokonują podziałów na mieszkańców lepszych                          

i gorszych, starych i nowych oraz na wsie lepsze i gorsze.  

 Stwierdził, że niektóre z inwestycji realizowanych przez gminę są przeszacowane                 

i jako przykład podał realizację przebudowy centrum wsi Zaborów za kwotę ponad 

580 tys. zł, natomiast wycena rzeczoznawcy opiewała na ok. 200 tys. zł.  Powiedział, 

że kolejnym przykładem przeszacowania może być realizacja budowy oświetlenia w 

gminie, gdyż zadania te powinny być realizowane zbiorczo po rozstrzygnięciu 

przetargu na wszystkie zadania z tego zakresu równocześnie, gdyż koszt całej 

inwestycji zaplanowanej na rok 2016 przekracza 30 tys. euro. Powiedział, że zlecanie 

jednej firmie pojedynczych zadań podnosi koszt ich realizacji.  

 Zapytał, dlaczego nie są przekazywane do realizacji zadania, np oświetlenie uliczne, 

które posiadają już zatwierdzone projekty. Powiedział, że projekty były realizowane z 

budżetu gminy, np. w ramach funduszu sołeckiego, więc brak ich realizacji jest 

wyrzucaniem publicznych pieniędzy „w błoto”.  

 Zapytał, dlaczego planowane jest kolejne zebranie wiejskie we wsi Wyględy celem 

zmiany zadań w ramach funduszu sołeckiego, na rozpoczęcie budowy oświetlenia, 

którego projekt został już zrealizowany. Powiedział, że kosztorys realizacji tego 

zadania opiewa na ponad 150 tys. zł, więc jego realizację trzeba by przeznaczyć nie 

jeden a sześć funduszy sołeckich.  

 Zapytał, dlaczego nie jest realizowana sprawiedliwa polityka podziału środków 

finansowych proporcjonalnie do rejonu zamieszkiwania ludności oraz do wpływów            

z podatków dochodowych?  

 Zapytał, jakiej wielkości są realne wpływy do budżetu gminy od mieszkańców wsi 

Wyględy z różnego rodzaju podatków i opłat?  
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 Zapytał, w jaki sposób gmina zamierza zachęcać mieszkańców niezameldowanych, a 

zamieszkujących na terenie naszej gminy do płacenia podatków dochodowych w 

Gminie Leszno, skoro mieszkańcy ci nie widzą przejawów dobrej woli ze strony 

władz? Niektórzy z tych mieszkańców świadomie przekazują swoje podatki do innej 

gminy, nie utożsamiają się z gminą, która o nich nie dba.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady w imieniu Rady Gminy wyjaśnił, z czego 

wynika umowny podział na mieszkańców „starych” i „nowych” zaznaczając, że nikt nie ma 

nic złego na myśli używając takiego nazewnictwa. Powiedział, że zawsze realizowane są 

zadania w miejscach, gdzie jest duża gęstość zaludnienia, a mieszkańcy od wielu lat czekają 

na daną inwestycję. Powiedział, że zawsze najpierw utwardzane są drogi głównie w danej 

miejscowości, a dopiero w drugiej kolejności nowe drogi powstałe po podzieleniu 

nieruchomości na nowe działki budowlane. Powiedział, że jako gmina cieszymy się ze 

wszystkich nowych mieszkańców, jednak nie jesteśmy w stanie zapewnić tym nowym 

mieszkańcom od razu czy nawet w ciągu kilku lat całej infrastruktury. Powiedział, że 

oczekiwania są zawsze dużo większe niż możliwości budżetu. Powiedział, że radni będą 

dokładać wszelkich starań, żeby zaspokajanie potrzeb życiowych mieszkańców, przebiegało 

jak najsprawniej i jak najlepiej. Stwierdził, że trudno jest powiedzieć, w którym roku 

zgłoszone oczekiwania mieszkańców Wyględ zostaną zrealizowane.  

Pani Marianna Malarowska – radna powiedziała, że jeżeli, ktoś kupuje działkę bez mediów, 

która jest dużo tańsza od działki uzbrojonej, to musi sobie zdawać sprawę z tego, że na media 

trzeba będzie poczekać.  

Pan Dariusz Iwanek – mieszkaniec wsi Wyględy powiedział, że on oczekiwał konkretnych 

odpowiedzi od Pana Wójta. Powiedział, że on swoją działkę nabył za cenę 400 tys. zł. 

Działka położona jest przy drodze gminnej. Poprzedni właściciele tej działki dzieląc grunty 

wpłacili do gminy opłatę adiacencką wysokości ponad 100 tys. zł za tę działkę. Stwierdził, że 

skoro na powstaniu tej działki, gmina się wzbogaciła, to pieniądze te powinny wrócić do wsi 

Wyględy w postaci ,np wodociągu czy oświetlenia. Powiedział, że w Wyględach na dzień 

dzisiejszy mieszka ponad 500 osób i skoro wszyscy płacą podatki to też mają swoje 

oczekiwania.  

Mieszkanka wsi Wyględy – powiedziała, że po osiedleniu się w Wyglądach cierpliwie czekała 

wraz z innymi „nowymi” mieszkańcami, na media. Powiedziała, że jej zdaniem nie ma 

przesłanek do tego, żeby ona płaciła podatek w Gminie Leszno, skoro wieloletnia prognoza 

jest pusta a w jej miejscowości nic się nie dzieje. Powiedziała, że oglądała prognozy 

finansowe innych gmin i są one wypełnione do 2022 roku. Powiedziała, że na podstawie tego 

dokumentu nie można stwierdzić, w jaką stronę idzie rozwój gminy. Powiedziała, że nie 

będzie płaciła podatku na gminę, skoro tylko centrum, czyli Leszno, jest doinwestowywane.  

Druga mieszkanka wsi Wyględy – powiedziała, że należy na inwestycje spojrzeć w ten 

sposób, że rozwój infrastruktury, będzie przyciągał kolejnych mieszkańców do zakupu 

działek w gminie, a to pociągnie za sobą nowe wpływy z podatku dochodowego dla gminy.  

Pani Małgorzata Ziółkowska – sołtys wsi Marianów odniosła się do wypowiedzi jednej z pań 

twierdzącej, że nie będzie płacić podatków w gminie, bo tu się nic nie dzieje. Powiedziała, że 

nie należy się zastanawiać czy płacić do gminy, w której się mieszka podatek dochodowy, 

tylko najpierw trzeba zacząć taki podatek do tej gminy płacić a dopiero później wymagać.  
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Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady powiedział, że na terenie naszej gminy jest 

ponad 30 wsi i zadaniem organów gminy jest dbanie o wszystkie miejscowości, a nie tylko te, 

w których mieszka najwięcej mieszkańców lub których mieszkańcy płacą najwyższe podatki. 

Na zarzut, że w budżecie na rok 2016 niektóre miejscowości są uprzywilejowane, a                         

w niektórych nie robi się nic odpowiedział, że często jest tak, że w miejscowości sąsiedniej 

wykonywana będzie jakaś kosztowna inwestycja, która będzie służyła również mieszkańcom 

okolicznych miejscowości. Powiedział również, że nie ma możliwości, żeby w danym roku 

wykonywać zadania inwestycyjne we wszystkich wsiach, dlatego często jest tak, że w jednym 

roku zadania realizowane są w kilku miejscowościach, a w kolejnym roku w następnych 

miejscowościach. Ponadto należy zwrócić uwagę, na fakt pozyskiwania środków unijnych na 

zadania inwestycyjne. Aby uzyskać dofinansowanie myszą być spełnione określone warunki          

i kryteria, dlatego wybierane są zadania, które sprostają tym wymaganiom. Powiedział, że 

dzięki tym inwestycjom będzie można po uzyskaniu zwrotu części poniesionych nakładów, 

realizować kolejne zadania inwestycyjne.  

Trzecia mieszkanka wsi Wyględy powiedziała, iż posiada informacje od jednego                               

z dyrektorów Urzędu Marszałkowskiego, że w bieżącym roku była możliwość uzyskania                

z Urzędu Marszałkowskiego z programu rozwoju regionalnego, środków unijnych                        

w wysokości 3 mln zł dla każdej z gmin na rozbudowę dróg lokalnych. Zapytała czy nasza 

gmina wystąpiła o przyznanie tego dofinansowania?  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt powiedział, że w bieżącym roku nie było naboru wniosków. 

Nabór na rozbudowę dróg będzie w roku 2016 i tak jak wspominał, już przewodniczący 

zostały wytypowane drogi, które mają szansę takie dofinansowanie uzyskać. Termin 

składania wniosków mija w 12 stycznia 2016r. i dokumentacja wnioskowa jest już 

przygotowana dla dwóch ulic, a mianowicie dla ul. Wiosennej w Zaborowie i ul. Fabrycznej 

w Lesznie. Wójt odesłał do Rozporządzenia Ministra Rolnictwa, w którym są wszystkie 

zapisy dotyczące tego naboru łącznie z kryteriami. Zaznaczył, że w roku 2015 nie było 

naboru na rozbudowę dróg. Powiedział, że wystąpimy o dofinansowanie w wysokości 2,5 

mln zł na ul. Fabryczną oraz 0,5 mln zł na ul. Wiosenną. Zaznaczył, że dotacja może wynieść 

do 3 mln zł i zostanie przyznana w chwili, gdy zostaną spełnione kryteria określone                              

w przywołanym wcześniej rozporządzeniu. Wójt powiedział, że aby wniosek w ogóle był 

rozpatrywany musi otrzymać, co najmniej 9 punktów i na chwilę obecną tylko te dwie drogi 

mają szansę na przekroczenie tego progu punktowego. Powiedział, że mimo faktu, że Gmina 

Leszno jest najbiedniejsza w Powiecie Warszawskim Zachodnim, to i tak przekracza dwa 

najważniejsze kryteria, za które dostaje się dodatkowe punkty, a mianowicie stopę bezrobocia 

(dużo niższa niż średnia krajowa) oraz dochód na mieszkańca (wyższy niż średnia krajowa). 

Zapewnił, że poinformuje o wynikach konkursu naboru wniosków.  

Pan Dariusz Iwanek – mieszkaniec wsi Wyględy powiedział, że nie otrzymał jeszcze 

odpowiedzi na pytanie w kwestii kanalizacji. Stwierdził, że nie ma żadnej wzmianki o tym 

zadaniu w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt powiedział, że w kwestii kanalizacji w części wschodniej gminy 

nic się nie zmieniło, gdyż w dalszym ciągu czekamy na ostateczny werdykt sądu, który 

rozstrzygnie spór pomiędzy gminą a wykonawcą projektu. Zaznaczył, że WPF wszystkich 

jednostek samorządowych opiera się na matematycznych wyliczeniach, które są wykonywane 

zgodnie z wytycznymi zawartymi w ustawach. Regionalna Izba Obrachunkowa sprawująca 
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nadzór nad strefą finansową gminy, wydała pozytywną opinię o tym dokumencie. Wójt 

zachęcił mieszkańców do przeczytania niedawno uchwalonego Studium Kierunków                       

i Uwarunkowań dla Gminy Leszno, w którym wskazane zostały planowane do wykonania na 

przestrzeni najbliższych lat zadania. Powiedział również, że wkrótce rozpoczną się 

konsultacje dotyczące strategii rozwoju naszej gminy i zachęcił mieszkańców do czynnego 

udziału w tych konsultacjach.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik Gminy na pytanie mieszkanki, dotyczące WPF 

odpowiedziała, że w tym dokumencie muszą być zawarte wydatki na rok, na który uchwalany 

jest budżet, czyli teraz na rok 2016 plus trzy lata następne. W WPF musi być również ujęty 

okres, na który gmina zamierza zaciągnąć zobowiązania finansowe, dlatego nasz dokument 

ma zapis, że dotyczy okresu 2016-2022. Wyjaśniła, że na rok 2016 zostały wyczerpane 

możliwości finansowe, a w WPF nie można wpisywać zadań, które będą się rozpoczynały w 

latach kolejnych, czyli w 2017, 2018 czy jeszcze później. Żeby zadania były ujęte w WPF 

muszą zaczynać się w danym roku budżetowym. Zaplanowanie inwestycji zaczynających się 

w latach następnych spowodowałoby, że ten dokument nie spełniałby wymogów 

ustawowych.  

Pan Jarosław Wróblewski – radny odniósł się do wypowiedzi mieszkańców dotyczących 

podziału środków z budżetu zgodnie z wpływami, jakie dana miejscowość generuje. Zapytał, 

czy w takim razie, w miejscowościach takich jak Korfowe, czy Roztoka, gdzie mieszka 

niewiele osób, a klasa ziemi jest słaba nie należy nic robić, bo oni nie generują odpowiednich 

wpływów do budżetu?  

Pan Dariusz Iwanek – mieszkaniec wsi Wyględy zapytał, dlaczego przyłącza wodociągowe 

nie są realizowane z funduszy unijnych?  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt powiedział, że gmina nie realizuje przyłączy wodociągowych, 

tylko buduje wodociągi. W tym roku w budżecie przeznaczone zostało ponad 400 tys. zł na 

budowę wodociągów. Zapewnił, że gdy są nabory na tego typu zadania, nasza gmina zawsze 

składa wnioski i w roku 2016 z pewnością będziemy wnioskować o dofinansowanie, jeżeli 

tylko pojawi się taka możliwość.  

Pan Krzysztof Lipiński – radny powiedział, że do Gawartowej Woli dotarł gazociąg i nagle 

mieszkańcy zainteresowali się tematem. Poprosił Wójta o szersze informacje na ten temat.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt powiedział, że gmina nie buduje gazociągów. Inwestycje tego 

typu wykonywane są przez prywatne spółki na wniosek mieszkańców lub jakiejś firmy, czyli 

dużego odbiorcy. Powiedział, że z informacji, jakie posiada, mieszkańcy byli pytani przez 

inwestora czy są zainteresowani przyłączeniem gazu i wówczas nie było zainteresowania 

tematem. Na pytanie czy będzie możliwość powrotu do tematu gazu w Gawartowej Woli, 

powiedział, że Pani sołtys planuje zorganizować spotkanie mieszkańców, na które zostaną 

zaproszeni przedstawiciele tej spółki i może wówczas uda się coś w tym temacie zrobić. 

Przypomniał, że gmina nie dofinansowuje tego typu inwestycji.  

Pani Teresa Kołecka – radna powiedziała, że kilka lat temu, gdy w Wiktorowie na ul. Leśnej 

był podłączany gaz, to został zawiązany komitet, który zajmował się sprawami formalnymi. 

Zaludnienie przy tej ulicy jest naprawdę gęste, a było zaledwie dwóch chętnych na tej ulicy, 

gdyż wykonanie przyłącza gazowego to naprawdę droga inwestycja.  
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Pani Elżbieta Lipińska – sołtys wsi Gawartowa Wola powiedziała, że przed tym spotkaniem 

porozmawia z mieszkańcami i przygotuje listę osób poważnie zainteresowanych 

przyłączeniem gazu.  

Mieszkanka wsi Wyględy zapytała o zadanie, które ma być realizowane w jej wsi z funduszu 

sołeckiego, a mianowicie budowa punktów świetlnych na ul. Leśnej. Zapytała, jakiego 

konkretnie odcinka tej ulicy dotyczy to zadanie. Poprosiła o podanie konkretnych numerów 

działek, przy których mają stanąć te lampy.  

Pani Halina Dąbrowska – sołtys wsi Wyględy, radna powiedziała, że w tym roku będzie 

realizowany projekt w tym zakresie i dotyczy to trzech lamp na zakręcie ulicy, przy posesji 

Pani, która zadała pytanie. Powiedziała, że nie ma przy sobie protokołu z Zebrania 

Wiejskiego, więc konkretnych numerów działek nie poda.  

Pan Dariusz Iwanek - mieszkaniec wsi Wyględy, jako członek rady sołeckiej wyjaśnił sytuację 

dotyczącą funduszu sołeckiego na rok 2016r.  

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady poprosił, żeby tą sprawę pani sołtys wyjaśniła 

mieszkańcom poza sesją na jakimś indywidualnym spotkaniu.  

 

Ad.18 

Zamknięcie posiedzenia 

Pan Lesław Kuczyński – Przewodniczący Rady złożył życzenia świąteczne i noworoczne oraz 

zaprosił radnych i sołtysów na wigilię gminną, która odbędzie się w najbliższy piątek o godz. 

17:00 w świetlicy w Lesznie. Następnie podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

posiedzenie Rady Gminy o godzinie 19:15. 

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy 

             /-/ Lesław Kuczyński  
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